
 
REFERAT 

Det lokale uddannelsesudvalg for 
beklædningshåndværker uddannelsen 

 
Mødedato:  03.05.21 
Mødested:  Hilmar Finsens Gade 18, Pejsestuen 

 
Mødetidspunkt:  10:00-12:00     
Fraværende m. afbud:  Erling Taul Jensen 
Fraværende u. afbud:  
Deltagere:  
 
 

Jette Lindgaard, Evy Andersen, Erling Taul Jensen, Magnus Tougaard, 
Jakob Bay Fyhr, Jannie Linda Krøyer Jakobsen og Karin Jespersen  

Dagsorden: 
 
   
Punkt 1:  
Bemærkninger til 
referat fra sidst 
afholdte møde 

 
Referat fra sidst 
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Ingen bemærkninger 
 

Punkt 2:  
Meddelelser fra 
udvalgets 
medlemmer 
 

 
Velkommen til Jannie, som er ny konsulent for området. 
 
Nyt fra Fagligt Udvalg ved Evy 
 
VIA har forespurgt på mulighederne for at lade ”teknisk 
dokumentation” indgå i svendeprøven på engelsk. Udvalget har 
diskuteret dette og fastholder indtil videre at denne del også skal 
være på dansk. Magnus gav udtryk for at han godt kan se, at der 
kan være en udfordring for nogle censorer, hvis det er på engelsk, 
men han mener også at det giver god mening at lade det være en 
mulighed for eleverne at aflevere denne del på engelsk, da det for 
mange er arbejdssproget i branchen.  
 
En tilsvarende problemstilling gør sig gældende, når det kommer til 
aflevering af rapporterne i forbindelse med svendeprøverne. Lige 
nu er der ikke mulighed for at aflevere rapporterne digitalt. Dette 
strider mod en udvikling med øget digitalisering og fokus på 
bæredygtighed, men er forståeligt, da mange foretrækker at have 
rapporterne fysisk, så der kan laves noter direkte i rapporten. Dette 
er også et emne som Fagligt Udvalg kigger på. 
 
Nyt fra udvalgets medlemmer 
 
Magnus fortæller at man på Det Kongelige Teater har kontraktansat 
5 nye medarbejdere pga travlhed. Blandt andet har man fået 
midler til at lave en indsats på børne- og unge området i 
”Stærekassen”.  



Teatret har ligeledes modtaget flere sponsorater, så det går bedre 
end forventet ovenpå Corona nedlukningen. 
 
Tre elever bliver forlænget, de skulle have afsluttet primo foråret 
2022 men afslutter i stedet i maj 2022. 
 
 
 
 

3:  
Meddelelser fra 
skolen herunder 
elevrepræsentant 
 

 
Nyt fra afdelingen: 
 
Nyt fra eleverne 
 
Der deltog ikke elever i mødet, de har fuldt fokus på at indhente 
deres praktiske undervisning i værkstedet. 
 
Nyt fra afdelingen ved Jakob 
 
Der er 6 elever på GF2, det er alle elever optaget på kvoten for 
2021. Ingen af disse elever har læreplads og det bliver vanskeligt 
at finde pladser til alle. Der er et par virksomheder, der afslutter 
elever inden for kort tid og her håber vi på at der kan være 
åbninger. Jakob fortæller dog at de virksomheder han har haft 
kontakt til samstemmende fortæller at Corona nedlukningen har 
taget hård på dem og at deres fokus lige nu ikke er på at ansætte 
lærling. På trods af at eleverne har siddet hjemme i en lang periode 
er de godt med, de mangler selvfølgelig sy-færdigheder, men de er 
til gengæld stærke på design. 
 
Der er 13-14 elever i SKP (en er langtidssygemeldt) – generelt har 
de arbejdet ok i løbet af nedlukningen. Underviserne har været 
rundt med materialer til elevernes hjemmeadresser og har på den 
måde kunnet understøtte dem i deres praktiske undervisning. 
 
Der er nogle meget små H1 og H2 hold inde lige nu, dette skyldes 
at det er elever, som er kommet skævt ind eller har fået 
skubbet/forlænget deres uddannelse. 
 
Vi har lige afsluttet et H1 med 16 elever, som har siddet hjemme 
på fjernundervisning hele deres H1 forløb. De har været særligt 
hårdt ramt, da de også var hjemsendt i foråret, da de gik på GF2. 
For at give disse elever mere tid til at indhente det forsømte, 
påtænkes det at tilbyde eleverne faglig påbygning mellem H1 og 
H2. Underviserne er i gang med at tage kontakt til relevante 
mestre. 
 
Jakob har fået en forespørgsel fra en virksomhed, der spørger ind 
til reglerne om hvor mange elever man må have ”under” sig pr. 
udlært? Jette og Evy lover at tage den med tilbage til Fagligt 
udvalg.  
 
 
 
 



 
EUC Syd tilbyder alle elever og medarbejdere Corona selv-test to 
gange om ugen jf. bekendtgørelsens krav om test og kontrol af 
test. Det fungerer efterhånden ok.  

 
Kort orientering om den nye trepartsaftale, som betyder at 
indsatsen for at hjælpe elever på GF2 med at finde lærerplads skal 
styrkes. Da baseline er sat til 2019, et år med 0-kvote på 
beklædningshåndværker uddannelsen, var udspillet fra UVM, at 
uddannelsen skulle leve op til aftalen krav allerede fra 2022. Der er 
lavet indsigelse på dette og i stedet er foreslået at uddannelsen får 
en indkøringsperiode indtil 2022. EUC Syd har opjusteret på 
korpset af medarbejdere til det opsøgende arbejde. 

 
 

 
 
 
 

 
Punkt 4: 
Behov for udvikling 
og revision af 
uddannel-serne 
inden for udvalgets 
ansvars- 
område 

 
Kort orientering om virksomhedsredegørelse som blev fremlagt på 
sidste møde i Fagligt Udvalg. 

Punkt 5: 
Evaluering og 
kvalitets 
sikring samt status 
over aktivitetsniveau 
 

Status på AUB projekt 2020-2021. 
 
AUB projektet er forløbet lidt anderledes end planlagt på grund af 
Corona. Oprindelig var det planen at EUC Syd sammen med Lauget 
skulle afholde 2 informationsarrangementer i foråret 2021. Disse er 
aflyst og i stedet udarbejdes små korte præsentationsvideoer med 
eleverne på GF2, der skal anvendes som et digitalt supplement til 
deres ansøgninger. Forløbet blev indledt med et virtuelt møde med 
3 arbejdsgivere i branchen, som gav eleverne en introduktion til 
hvad de forventer dels af en ansøgning, men også til en kommende 
lærling. Det var et rigtig godt og givende møde og det er bestemt 
noget vi påtænker at bruge i fremtiden. 
 
Det videre arbejde med at optage film er planlagt til næste uge. 
 

Punkt 6: 
Skolepraktik 

Nyt fra skolepraktikken – se punktet med nyt fra afdelingen 

Punkt 7: 
Ekstra punkter iflg 
aftale 

 

Punkt 8: 
Eventuelt 

Magnus rejser problematik med bedømmelse af svendeprøve 
opgaver. Hvordan vægtes de forskellige elementer i svendeprøven? 
Jette og Evy tager dette med til Fagligt Udvalg. Evt. skal der ses på 
de vejledninger der foreligger. 
 



Punkt 9: 
Tid og sted for næste 
møde 

Forslag til kommende mødedato 
 
Næste møde planlægges til afholdelse efter uge 42. Magnus vender 
tilbage med bud på datoer. 
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